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Az épület átadásának ünnepségén a szalagot Kövér László, a Magyar Országgyűlés elnöke és 

Pásztor István, a VMSZ elnöke vágta át 

 

Ünnepélyes keretek között csütörtökön átadták Nagybecskereken a Boldogasszony Iskolanővérek 

Kollégiumát, amelyet teljes egészében a magyar kormány támogatásával újítottak fel. 

Az épület átadásának ünnepségén a szalagot Kövér László, a Magyar Országgyűlés elnöke és 

Pásztor István, a VMSZ elnöke vágta át. A felújított kollégiumot Pastyik László, a nagybecskereki 

egyházmegye általános helynöke áldotta meg. 

Nagy napnak nevezte a tegnapit a nagybecskerekiek, a bánátiak, de minden magyar szemszögéből 

Szilágyi Mária, a Spes Alapítvány ügyvezetője, mert a városkép egyik meghatározó eleme nemcsak 

külsejében újult meg, hanem szellemiségében, küldetésében is, hiszen ismételten a nevelés 

szolgálatába áll, ahogy azt eredeti rendeltetése is előrelátta. 

- A tervek elkészítése, és az engedélyek megszerzése után a felújítás 2018 elején indult, és a 

kápolnától jobbra eső épületszakaszt foglalta magába, majd külsejében magát a kápolnát is. A 

munkálatok a Nagybecskereki Műemlékvédelmi Intézet aktív felügyelete mellett történtek, a cél 

az épület műemlékvédelmi elvekkel összhangban való felújítása volt, de nem az egykori állapotok 

teljes visszaállítása – mert ki szeretne manapság 100 évvel ezelőtti körülmények között élni – 

hanem elsősorban az, hogy az épület értékeinek megőrzésével egy olyan teret biztosítsunk a 

majdani felhasználók számára, amely teljes mértékben kielégíti a modern élet követelményeit - 

mondta Szilágyi Mária. 

Az egybegyűltekhez szólt Fejsztámer Róbert, a Spes Alapítvány kuratóriumi elnöke is, aki az 

alapítvány munkáját ismertette. 

- Úgy gondolom, hogy a kuratórium, mivel sokrétűen állt össze, a művelődési egyesület, a 

püspökség, a nővérek alkotják, tehát próbálta a közösség szempontjából az ötleteken keresztül 

mindenki a legtöbb jót beletenni ebbe az épületbe. Természetesen megvoltak a tervek, tehát a 

finomításokon, a részleteken van mindig a hangsúly. Amikor mindenkinek lehetősége lesz 

megnézni az épületet, akkor rá fognak csodálkozni, ahogy mi is tettük, mert amikor láttuk félkész 

állapotban ezt az épületet, rádöbbentünk, hogy papíron sokkal kisebbnek tűnik, mint amikor 

végigjárják - mondta Fejsztámer Róbert. 

A Boldogasszony Iskolanővérek nevében Lobmayer Ágnes Mária Judit nővér, tartományfőnöknő 

szólt az egybegyűltekhez, áttekintve az iskolanővérek tevékenységét, 1880-tól a mai napig, illetve 

a jövőbe tekintően. 
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- Száznegyven év. Kiszámoltuk az autóban idefele, hogyha úgy van, hogy ezer év olyan az 

Úristennek mint egy nap, akkor 140 év az körülbelül 3 órának felel meg, úgyhogy ezért az Istennek 

szeméből nézve, most ezért a három óráért mondunk hálát, és itt vagyunk készen arra, hogy 

folytassuk itt a küldetésünket, újrakezdjük és folytatjuk is egyben. Nekünk három dolog nagyon 

fontos, az, hogy a lányoknak erősítsük a keresztény identitását, hogy mélyítsük a magyar 

identitásukat és a szülőföld szeretetét, és hogy megtanítsuk, hogy mindezt közösségben, nagy 

összetartozásban, és egységben lehet megélni - mondta a tartományfőnöknő. 

Hajnal Jenő, az MNT elnöke megköszönte áldozatos munkájukat a nővéreknek. 

- Köszönjük azt az áldásos munkát, amelyet a Miasszonyunk Iskolanővérek ezen a tájon, Versecen 

kezdve, majd itt Nagybecskereken tettek, a bánsági tájat hittel, kereszténységgel, értékkel, emberi 

és női, asszonyi tudással, szeretettel belakva, hiszen az az érték, amelyet önök képviselnek, 

számunkra és a jövő számára is meghatározó lesz - mondta köszöntőjében Hajnal Jenő. 

Pásztor István, a VMSZ elnöke ünnepi beszédében úgy fogalmazott, hogy az iskolanővérek 

története összefonódott az itteni magyarság sorsával. 

-Megpróbáltatásaik és kitartásuk az itteni magyarság kitartását erősíti, emeli, teljesíti ki. Van, hogy 

csodákkal. De legtöbbször a magyarság összefogása által. Én most ezen a felemelő ünnepen ezt 

szeretném megköszönni mindazoknak, akikkel összefogva megérhettük ezt a napot. Isten éltesse a 

magyar nemzetet, Isten éltesse a vajdasági magyar közösséget! - mondta Pásztor István. 

Kövér László, a Magyar Országgyűlés elnöke ünnepi beszédében kifejtette, hogy "egy nehéz 20. 

század után Boldogasszony anyánk, akinek oltalmába Szent István királyunk 1038-ban felajánlotta 

a magyarok országát és népét, letekintett ránk, és ismét megsegített bennünket, mai magyarokat. 

Nemcsak azért ad erőt, hogy közös célokat tűzzünk ki a Kárpát-medencei szülőföldünkön, hanem 

ahhoz is erőt nyújt nekünk, hogy ezen célokat közösen meg is valósíthassuk". 

-A múltunk nem csak kötelez, hanem erőt is ad. Különösen így van ez a nagybecskereki katolikus 

egyházmegyében, amelynek védőszentje az a Szent Gellért, akit államalapító királyunk 1030-ban, 

azaz tíz esztendő híján kerek ezer éve állított a történelmi Csanádi Püspökség élére. Ezeréves 

magyar múlt áll mögöttünk, e tájakon is, amely ezer indokot szolgáltat arra, hogy minden 

megpróbáltatás, minden gyötrelem és aggodalom ellenére bizakodva tekintsünk a jövőbe. A 

történelem ura nem elveszejtésre szánja azt a népet, amelyet ezidáig éltet. "Saját gyökereinket 

keresve, mindig éltető forrásokat is találunk" - így szól a Boldogasszony Iskolanővérek egyik 

tanítása, akik szándékaik szerint az óvodák, népiskolák és kollégiumok fenntartásával elsősorban 

buzgó édesanyákat akarnak nevelni, és igazi keresztény neveltetésben részesíteni. Mindezek okán, 

tisztelt hölgyeim és uraim, a mai épület avatása nem pusztán egy fontos magyar ügy, nem pusztán 

a mi újjáéledő reményeink egyik oka és jele, hanem életfontosságú szerb és európai ügy, és 

reményforrás is - mondta beszédében Kövér László. 

Az ünnepséget megtisztelte jelenlétével Potápi Árpád János, a Miniszterelnökség nemzetpolitikáért 

felelős államtitkára, Pirityiné Szabó Judit, a Nemzetpolitikai Államtitkárság kapcsolattartási 

főosztályvezetője, Pintér Attila, Magyarország belgrádi nagykövete, valamint Csallóközi Eszter, a 

Szabadkai Főkonzulátus főkonzulja is, ugyanakkor a vajdasági magyar közösség képviselői is 

tiszteletüket tették e jeles ünnepségen. 

Kónya-Kovács Otília 

 


